
Protokół Nr XVII/16 

z sesji Rady Gminy Kolno 

z dnia 22 czerwca  2016 r. 

Obrady XVII sesji Rady Gminy Kolno prowadzono w Gminnej Bibliotece Publicznej w 

Czerwonem (w sali konferencyjnej) od godz. 12:00 do godz. 13:20  pod przewodnictwem 

Wojciecha Jermacza  – Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady powitał przybyłych na sesje Panie i Panów radnych, sołtysów gminy, 

pracowników urzędu , gości zaproszonych. Na podstawie listy obecności przewodniczący 

obrad stwierdził , że na 15 osobowy stan rady w sesji uczestniczy 15 radnych co stanowi 

kworum przy którym rada gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

( listy obecności stanowią załącznik do protokołu) 

Przewodniczący rady poinformował, że obrady sesji są nagrywane. 

Porządek obrad został przesłany radnym wraz z materiałami na sesję w formie elektronicznej. 

Przewodniczący przedstawił porządek sesji. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o pracy Wójta w okresie między sesjami i sposób wykonania uchwał Rady 

Gminy Kolno. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kolno na 2016 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznych sprawozdań finansowych za rok 

2015 instytucji kultury, dla których Gmina Kolno jest organizatorem. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 

z wykonania budżetu gminy za 2015 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2015 r. 

a) przedstawienie prezentacji wykonanych zadań inwestycyjnych w 2015 r. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie   wykonania budżetu  

za 2015 r., 

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy w 2015 roku 

oraz wniosku komisji w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tego tytułu, 



d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne  wnioski. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do porządku obrad. 

Przebieg obrad 

Ad. 1 i 2  

Jak wyżej 

Ad. 3 

Protokół z ostatniego posiedzenia  rady został wyłożony do wglądu w pokoju Nr 211 

oraz na sali obrad przed sesją. Rada nie wniosła żadnych uwag do protokołu. Przewodniczący 

zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia rady. Na stan 15 

członków rady w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym „za” – 

przyjęciem protokołu z ostatniej sesji rady głosowało 15 radnych, „przeciw i „ wstrzymuję się 

„ – nie było. 

Ad. 4 

 Interpelacji i zapytań nie było. 

Ad. 5 

 W punkcie tym Wójt Gminy przedstawił informacje z okresu miedzy sesjami. 

W okresie od ostatniej sesji wydał 12 zarządzeń, które dotyczyły: 

-  określenia układu wykonawczego budżetu gminy  na 2016 r. 

- sposobu wykonania uchwał Rady 

- zmian w budżecie Gminy Kolno na 2016 r. 

-  Powołania komisji konkursowej  w celu przeprowadzenia konkursu na kandydata  na 

stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w Wykowie, 



- unieważnienia otwartego konkursu na realizację zadania publicznego Gminy Kolno  w 

zakresie działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym wypoczynku dzieci i młodzieży na 

2016 r.  

- określenia wzoru wniosku o przyznanie stypendium wójta gminy Kolno i nagrody Wójta za 

wybitne osiągnięcia uczniów szkół prowadzonych przez Gminę Kolno, 

- ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę, 

- sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność gminy Kolno. 

Ponadto w okresie między sesjami: 

1. W formie zapytania ofertowego dokonał wyboru wykonawców z którymi podpisał 

umowy na opracowanie dokumentacji technicznej przebudowy świetlicy w Wincencie 

i budowy świetlicy w Tyszkach Łabno. 

2. Dokonał zakupu kosiarki bijakowej i pługu tylno czołowego 

3. W dniach 24-25 maja uczestniczył w kongresie Regionalnym Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego w Białowieży, gdzie rozmawiano między innymi o 

finansowaniu obszarów wiejskich.  

4. 22 maja w Kumelsku uczestniczył w uroczystość poświęcenia i przekazania nowego  

samochodu pożarniczego Ochotniczej Straży Pożarnej w Kumelsku, który w tym roku 

został  doposażony dzięki dofinansowaniu jakie otrzymaliśmy z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku. 

5. W niedzielę 5 czerwca przy Górze św. Brunona, obok Kozła odbyły się uroczystości z 

okazji 1050 Rocznicy Chrztu Polski. 

6. 6 czerwca w Łomży uczestniczył wraz z Andrzejem Jarzyło, Kierownikiem Referatu 

Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  w pierwszym posiedzeniu delegatów 

Stowarzyszenia Łomżyńskie Forum Samorządowe, gdzie wybrano władze 

stowarzyszenia. Prezesem została pani Agnieszka Muzyk, zastępca prezydenta miasta 

Łomża. Wójt został  jednym z 9 członków zarządu tego stowarzyszenia 

7. 7 czerwca w Białymstoku podpisał umowę z marszałkiem województwa podlaskiego 

na dofinansowanie sprzętu ratowniczo – gaśniczego dla OSP w Czerwonem 

8. 10 czerwca odbył się X zjazd Oddziału Miejsko - Gminnego ZOSP RP w Kolnie w 

trakcie którego wybrano  władze na nową kadencję. Wójt podziękował druhom za 



zaufanie i  ponowne wybranie na  prezesa, a wszystkim członkom prezydium, zarządu 

i komisji rewizyjnej wójt życzył dobrej współpracy .  

9. 13 czerwca odbyło się pierwsze posiedzenie zarządu Stowarzyszenia Łomżyńskie 

Forum Samorządowe  

10. 18 czerwca wójt uczestniczył w uroczystości z okazji 600 lecia Starego Gromadzyna. 

Wójt pogratulował  mieszkańcom , którzy przygotowali ten wyjątkowy jubileusz.  

11. 19 czerwca w trakcie Nocy Świętojańskiej w Koźle podsumowano kulturalny sezon 

2015/2016 w naszej gminie. Za wkład w rozwój kultury statuetki otrzymały nasze 

zespoły, koła gospodyń oraz stowarzyszenia.    

 

Wójt przedstawił też teraz kilka ważnych informacji dotyczących modernizacji dróg  na terenie 

naszej gminy 

1. Ogłosił przetarg i dokonał 

2.  otwarcia ofert w przetargu organizowanym na budowę drogi we wsi Zabiele – Zakaleń. 

W przetargu wzięło udział 5 firm. Obecnie trwają prace komisji przetargowej 

3. Ogłosił przetarg na budowę  dróg we wsiach Łosewo, Zaskrodzie, Rydzewo – Świątki. 

4.  15 czerwca podpisał  umowę ze Stanisławem Wiszowatym Starostą Kolneńskim i 

Robertem Nadarą - Wicestarostą Kolneńskim na przebudowę drogi powiatowej Nr 1879 

B Bialiki – Górskie. Gmina Kolno będzie partycypowała w kosztach ( dotacja celowa na 

przebudowę drogi w wysokości 251 tys. zł)  

5. Drogi dojazdowe i most na rzece Skroda zostanie w tym roku wyremontowany.  Wójt  

poinformował, że  udzielono  powiatowi kolneńskiemu 200 tys. zł dotacji na realizację 

tej inwestycji, a na początku czerwca powiat poinformował o otrzymaniu 

dofinansowania  z rezerwy subwencji ogólnej na 2016 rok, co oznacza, że projekt pod 

nazwą „Przebudowa mostu wraz z dojazdami na rzece Skroda w ciągu drogi powiatowej 

nr 1860B Rutka – Zaskrodzie – Wścieklice” zostanie zrealizowany jeszcze w tym roku. 

 Zabiegano również  o remont drogi wojewódzkiej nr 647 Zabiele – Kolno i udało się, 

właśnie trwa modernizacja kolejnego odcinka tej drogi.  

Na zakończenie wójt serdecznie podziękował strażakom ochotnikom z  naszych jednostek, 

którzy uczestniczyli w usuwaniu skutków nawałnicy, jaka przeszła przez  region 17 

czerwca.  



Uchwały podjęte na ostatniej sesji zostały przekazane dla Wojewody Podlaskiego, 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwały podlegające publikacji przekazano do Redakcji 

Dziennika Urzędowego. 

Przewodniczący posiedzenia pan Wojciech Jermacz udzielił głosu dla Starosty Powiatu 

Kolneńskiego. Pan Stanisław Wiszowaty, poinformował zebranych o złej kondycji Szpitala 

Ogólnego w Kolnie, podkreślił również bardzo dobrą współpracę między Gminą Kolno, a 

Powiatem Kolneńskimi w zakresie inwestycji drogowych. ( w szczególności pan Starosta 

wymienił takie inwestycje jak budowa drogi Bialiki- Górskie, przebudowa mostu na rzece 

Skroda. 

Wójt podziękował za uczestnictwo takiej  reprezentacji powiatu na sesji absolutoryjnej. W 

swojej wypowiedzi wójt odniósł się do współpracy pomiędzy gminą a powiatem, która jest 

modelowa i jest przykładem odpowiedniego czytania potrzeb gminy, powiatu. Wójt 

podziękował również za otwartość, Powiat jest przychylny na nasze oczekiwania . Przykładem 

jest I tura inwestycji droga w Zaskrodzie, Bialiki – Górskie. Jest przygotowana dokumentacja 

na drogę Brzozowo – Brzózki. Trwają również rozmowy o wykonaniu dokumentacji na drogę 

Kolimagi – Gietki. Wójt podziękował za udział i aktywną  postawę która przekłada się na 

rozwiązywanie bardzo ważnych potrzeb naszych mieszkańców.  

Ad. 6 W punkcie tym głos zabrała Skarbnik Gminy przedstawiając projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Kolno na 2016 r.  

- wprowadzono dotację celową z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w podręczniki, 

materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie kosztu zakupu 

powyższych materiałów w łącznej kwocie 47 940,93 zł 

- wprowadzono planowane dochody z wpływu refundacji środków z tytułu zatrudnienia 

pracowników w ramach prac publicznych i interwencyjnych z PUP w kwocie 149 000,00 zł, 

- wprowadzono plan dochodów w kwocie 5 000,00 zł. 

W planie wydatków wprowadzono dotację celową na wyposażenie szkół w podręczniki, 

materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie kosztu 

zakupu powyższych materiałów w łącznej kwocie 47 940,93 zł. 

Ponadto: 

- zwiększono plan wydatków na wynagrodzenia i pochodne dla pracowników w ramach prac 

publicznych i interwencyjnych w łącznej kwocie 149 000,00 zł, 



- wprowadzono plan wydatków w kwocie 5 000,00 zł z przeznaczeniem na rozgraniczenie 

nieruchomości, 

- przesunięto plan wydatków pomiędzy paragrafami w wysokości 25 000,00 zł. 

W załączniku zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych wprowadzono następujące 

zmiany: 

- wprowadzono zadanie pn. „Opracowanie dokumentacji technicznej budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Kolno ”. Na ten cel zabezpieczono 

środki w wysokości 60 000,00 zł, 

-. wprowadzono plan wydatków na wykonanie zadania „Montaż instalacji CO w budynku 

świetlicy we wsi Janowo” w wysokości 20 000,00 zł, 

- zwiększono plan wydatków zadania inwestycyjnego pn. "Dokumentacja techniczna 

budowy drogi Kiełcze Kopki - Filipki Małe" o kwotę 5 000,00 zł, 

- zmniejszono plan wydatków "Budowy drogi w miejscowości Zabiele - Zakaleń" o kwotę 

85 000,00 zł 

- dokonano zmiany zadania inwestycyjnego z Funduszu Sołeckiego wsi Truszki Patory w 

zamian zadania "Wykonanie ogrodzenia pod plac zabaw" w kwocie 9 423,90 zł na zadanie 

"Wykonanie utwardzenia poboczy przy drodze gminnej 104379B„w kwocie 9 423,90 zł. 

Załącznik inwestycyjny uzupełniono o zwiększenie planu na zakupy inwestycyjne w postaci 

pługa tylno - czołowego zgodnie ze zmianą wprowadzoną Zarządzeniem Nr 177/16 Wójta 

Gminy Kolno z dnia 31 maja 2016 r. w kwocie 8 200,00 zł. 

- wycofano zadanie „Wypoczynek letni i zimowy dzieci i młodzieży" w wysokości 25 000,00 

zł, ponieważ w otwartym konkursie ofert na realizację zadania publicznego Gminy Kolno w 

zakresie działalności na rzecz dzieci i młodzieży w tym wypoczynku dzieci i młodzieży na 

2016 r nie złożono żadnej oferty. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad podjęciem 

uchwały. Na stan 15 członków rady w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu 

jawnym ‘za’ podjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Kolno głosowało 15 

radnych , przeciw 0 , wstrzymuje się od głosu 0. 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 



Ad. 7  

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznych sprawozdań finansowych za rok 

2015 instytucji kultury, dla których Gmina Kolno jest organizatorem przedstawiła również pani 

Skarbnik Gminy Halina Boryszewska. 

- bilans sporządzony na dzień 31.12.2015 r, który po stronie aktywów i pasywów stan na 2015 r 

zamyka się kwotą 2 155,59 zł, 

-  rachunek zysków i strat za 2015 rok, z wynikiem - stratą netto w wysokości 2 303,14 zł. 

Zatwierdza się roczne sprawozdanie finansowe Centrum Kultury Gminy Kolno w Koźle za 

rok  

- bilans sporządzony na dzień 31.12.2015 r, który po stronie aktywów i pasywów stan na 

2015 r zamyka się kwotą  10 786,73 zł, 

- rachunek zysków i strat za 2015 rok, z wynikiem - stratą netto w wysokości 1 582,18 zł. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad podjęciem 

uchwały. Na stan 15 członków rady w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu 

jawnym ‘za’ podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznych sprawozdań finansowych 

za rok 2015 instytucji kultury, dla których Gmina Kolno jest organizatorem głosowało 15 

radnych , przeciw 0,  wstrzymuje się od głosu 0. 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Kolno za 2015 r.  również przedstawiła Pani Skarbnik Gminy. Radni 

nie wnieśli uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 

Na stan 15 członków rady w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym ‘za’ 

podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Kolno za 2015 r głosowało 15 radnych , przeciw 0  . wstrzymuje się 

od głosu 0. 

Uchwała w załączeniu do protokołu. 

  



Ad. 9  

Przed głosowaniem nad absolutorium Pani Skarbnik Gminy zapoznała radnych  z 

pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu za 2015 r., 

pozytywną opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu  gminy za 2015 r. Przewodniczący 

rady pan Wojciech Jermacz przedstawił  wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium 

dla Wójta Gminy Kolno oraz opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej.  Następnie 

Wójt Józef Bogdan Wiśniewski przedstawił radnym prezentację dotyczącą najważniejszych 

zadań inwestycyjnych wykonanych w 2015 r. oraz przypomniał kilka strategicznych 

dokumentów i decyzji podjętych w ubiegłym roku, w tym m.in. program usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Kolno na lata 2015-2020, dzięki któremu gmina po raz 

pierwszy mogła starać się o dofinansowanie do usuwania azbestu, oraz o  decyzji związanej z 

realizacją funduszu sołeckiego w naszej gminie. 

 Rada nie wniosła żadnych uwag i zastrzeżeń do sprawozdania z wykonania budżetu za 

2015 r. W głosowaniu jawnym „za” udzieleniem absolutorium dla wójta gminy z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok głosowało 15 radnych , ‘przeciw i wstrzymuje się nie było. 

 Po jednogłośnym przegłosowaniu uchwały o udzieleniu absolutorium kwiaty wraz z 

gratulacjami wręczyli Wójtowi Gminy Kolno pani Halina Boryszewska, skarbnik gminy, Adam 

Masłowski, sekretarz gminy. Wojciech Jermacz, przewodniczący Rady Gminy Kolno. 

Wójt Józef Bogdan Wiśniewski dziękując za udzielenie absolutorium i słowa uznania 

podkreślił, że tylko współpracując można wiele osiągnąć i dziękował za dobrą pracę i 

współpracę kierownikom i pracownikom referatów w Urzędzie Gminy Kolno, dyrektorom 

jednostek i ich pracownikom, radnym, sołtysom oraz  samorządom i instytucjom z którymi 

Gmina Kolno współpracuje 

Ad. 10 

W wolnych wnioskach natomiast głos zabrali pan Robert Nadara, wicestarosta 

kolneński i pan Andrzej Mieczkowski, przewodniczący Rady Powiatu Kolneńskiego zgodnie 



gratulując udzielonego absolutorium i podkreślając zasługi wójta Józefa Wiśniewskiego oraz 

Rady Gminy  

Następnie głos zabrał Adam  Masłowski sekretarz gminy, przedstawiając główne  powody 

zmiany dotychczasowego miejsca pracy, a mianowicie informacje przekazywane przez 

mieszkańców odnośnie działań wójta i jego zaangażowanie na rzecz rozwoju gminy sprawiły 

że przystąpił do konkursu i chciałby jak najdłużej działać na rzecz rozwoju Gminy Kolno. 

W dalszej części punktu głos zabrał Pan Stanisław Podsiad. Radny jest bardzo 

usatysfakcjonowany z udzielenia absolutorium dla Wójta gminy Kolno.  

Następnie głos zabrał Wójt gminy informując radnych, sołtysów o huraganie jaki przeszedł na 

terenie gminy. ze względu na to, że doszło do pewnych zdarzeń takich jak wywroty, złamania 

drzew, pozrywane dachy na budynkach mieszkalnych i gospodarczych szybko została podjęta 

akcja usuwania skutków wichury. Nie było jednak żadnych wypadków zagrażających życiu 

mieszkańców. Jednostki naszej straży uczestniczyły w usuwaniu drzew, zabezpieczały budynki 

mieszkalne. Wójt powołał komisje która szacuje w terenie rodzaj i charakter szkód, Wójt 

wystąpił również do wojewody o zaliczkę dla poszkodowanych. Jeżeli zajdzie potrzeba wójt 

wystąpi do wojewody o powołanie komisji w celu ustalenia szkód gospodarczych i 

materialnych. Jeżeli nie będzie pomocy wojewody to gmina uruchomi własne środki na tyle na 

ile będzie ją stać. Ta pozycja wydatkowa w budżecie gminy, która będzie przeznaczona dla 

poszkodowanych mieszkańców musi być zrozumiała dla radnych i sołtysów bo tak nakazuje 

przyzwoitość ludzka, aby wykorzystać wszystkie mechanizmy żeby udzielić pomocy. 

Ad. 11 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował radnym i gościom 

zaproszonym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: 

Beata Żylińska 

 


